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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2022. március 29. (kedd) napján 10:00 órakor Szekszárd 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalában megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:    Csötönyi László elnök;  
     Illés Tamás elnökhelyettes; 

Murvai Árpád képviselő, bizottsági tag; 
Faragó Zsolt képviselő, bizottsági tag; 
Szabó Gergő bizottsági tag 

Tanácskozási joggal megjelentek: 
dr. Göttlinger István aljegyző 
Magyar Károly igazgatóságvezető 
Berbuch Miklós bizottsági referens 
dr. Varga András osztályvezető 

 
 
Meghívottak:   

Fiáth Szilvia elnök TMÁTA 
 

 
Az elnök megállapítja, hogy az 5 tagú bizottságból 5 tag van jelen, a bizottság 
határozatképes. A nyilvános ülést 10 órakor megnyitja. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatát, amelyet a bizottság 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő napirendet állapította meg: 
 
 

NAPIREND 
 
1. napirendi pont: 
Közfeladat-ellátási szerződés előkészítése a Tolna Megyei Állat- és Természetvédő 
Alapítvánnyal 
(11. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
Meghívott: Fiath Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke 
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1. napirendi pont: 
Közfeladat-ellátási szerződés előkészítése a Tolna Megyei Állat- és Természetvédő 
Alapítvánnyal 
(11. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 
Előadó: Csötönyi László elnök 
Meghívott: Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke 
 

Csötönyi László elnök: Felkérem Fiáth Szilviát a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő 
Alapítvány elnökét, hogy fogalmazza meg azokat az igényeket, feltételeket, kéréseket, amik 
2022-ben szükségesek ahhoz, hogy komfortosabban, élhetőbben tudjon működni az 
állatmenhely. 
 
Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: Köszönöm a 
meghívást. Mi 1990-es évektől mentjük a kutyákat. Mivel az önkormányzat úgy látta, hogy az 
állatmenhely és a gyepmesteri telep nem működhet egy helyen, ezért úgy döntött, hogy 
keresnek egy helyet. 2000-ben kezdtünk el átköltözni a Honvédelmi Minisztérium egyik 
telepére. Ezután az illetékes szervek és az önkormányzat engedélyezte az ottani 
működésünket. Aztán szép lassan fejlődött az ipari park és kialakult egy olyan helyzet, hogy 
költöznünk kell. Mi is egyetértünk ezzel. Csak nincsenek rá forrásaink. Kértük az 
önkormányzatot, hogy valamilyen forrásból megoldhassuk ezt. Igazából ez nem sikerült. A 
gyepmesteri telep is szóba került, de ott nem adottak a feltételek. Tehát a pénzszerzésben, 
forrásbiztosításban van szükségünk az önkormányzat segítségére. 2003-ban született egy 
megállapodás, ami pár éven belül érvénytelenné vált. Mi már korábban is kezdeményeztük az 
egyeztetéseket, de ez nem valósult meg soha. Kértem a gazdasági bizottság segítségét is. A 
legnagyobb gond, hogy több pályázatról is a szerződés hiánya miatt maradtunk le. 
Megváltozott a kormányrendelet. Az úgynevezett kóborkutyarendelet. Ez a rendeletváltozás 
annyit jelent, hogy a korábbi 14 nap helyett 45 napig kell rendeznünk a kutyákat. Amit az 
önkormányzat áll, az a telephely rezsije. Én azt tudom mondani, ha megnézzük hány kutya jött 
be évente, akkor az a szám 172 kutya átlagban. Ha 15 napig kellett ellátni a kutyákat eddig, és 
ha beszámítjuk a mikro chipet is, mert ezek a továbbadáshoz is kellenek. Ezek a költségek 
6 400 000 ft volt. Én azt gondolom a hivatal nem küldött ennyi pénzt. Ez a szám pedig 
emelkedni fog 14 200 000 ft-ra. Most, ha ilyen 18 000 000 ft-ot kapunk pályázat útján akkor 
mind a kutyákra megy és vannak alkalmazottjaink, akik minimálbért kapnak. Ha nem lesz 
júniusig feladatátvállalási szerződéskötés, akkor az állategészségügy intézkedni fog.  
 
Csötönyi László elnök: Velünk vannak a Polgármesteri Hivatal munkatársai is. Kérem, akkor ők 
is mondják el az álláspontjukat.  
 
dr. Varga András osztályvezető: Elvileg ugye a jogszabály úgy szól, hogy 45 napig nem lehet 
kioltani az állat életét, de 15 nap után örökbeadható. Ez csak egy pontosítás. 15 nap után, ha 
ismeretlen az állat tulajdonosa, akkor az állam tulajdonába kerül és lehet gondoskodni az 
örökbeadásáról. Annyi, hogy a Szilvi nem tudja a költségeket, ugye ezt mondta, nem is 
tudhatja nyilván. Én kigyűjtöttem az adatokat. Ez az összeg 4 000 000 ft, illetve a gyepmesteri 
telep, ami állati hulladékgyűjtőként is működik. Ennek a dologi és a személyi költségei 



 

  0329jkv 

3 

7 200 000 Ft volt. 2021-ben pontosan 11 270 000 ft-ot áldozott az önkormányzat ezekre a 
forrásokra. Korábban a bizottság Mezei László bizottsági tagot kérte fel arra, hogy működjön 
közre az említett helyproblémára. Józsefpusztán volt egy ingatlan, ami alkalmasnak tűnt. 
Akkoriban már zöldterület volt. Alkalmas lehetett, de a lakossági ellenkezés miatt ez 
megakadt. Felmerült továbbá a megtermékenyítő-állomás Palánk fele. 
 
Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: Igen az nekem 
nagyon jónak tűnt, de a tulajdonossal történt egyeztetések után azt mondta, hogy az egészet 
egyben szeretné eladni. A terület elég nagy és ipari parkban gondolkodik a tulaj. Van áram, 
van víz, csatorna van. Tehát nem zöldberuházás lenne. Utána körül néztünk. A kórháznak is 
van egy területe. Az ottani épületek átalakítással alkalmasak lehetnek.  
 
Faragó Zsolt tag: Mi a helyzet a Palánki úton, a jobb oldalon található telephellyel? 
 
Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: A baj az út 
közelségével van, mert akik megszabadulnak, a kutyáiktól szeretik ezt éjszaka tenni és az meg 
balesetveszélyes. 
 
dr. Varga András osztályvezető: Az egy major egyébként. 1,5 hektáros terület és 4 épület van 
rajta. Van még a kendergyári terület. Egy nagy raktárépület, de az közvetlenül a lakóterület 
mellett van. 
 
Csötönyi László elnök: Aljegyző Úr kérlek.  
 
dr. Göttlinger István aljegyző: Arról szeretnék pár mondatot mondani, hogy én végig kísértem 
a történteket. Tudom az akadályokat is. Annyit szeretnék hozzátenni, hogy egy ideje lebegtetik 
a Pécsi Mentőszolgálat Helikopterállomásának telepítését, ami most megvalósul. Ez adhat egy 
lökést a dolognak. Ha az ipari park azzal a területtel bővül. A helikopter óriási hanghatással jár. 
Nyílván az állatokat ez rendkívül zavarná. A másik rész egy hatósági rész. Több féle megoldás 
is létezik. Van egy Alapítvány, aki önkormányzati feladatokat is ellát, amiket a jogszabály 
kötelezettsége alapján el kéne látnia.  
 
Csötönyi László elnök: Most itt a szerződéskötésnek van akadálya? 
 
dr. Göttlinger István aljegyző: Nincs. Egyeztetni kell.  
 
Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: Hozzátenném, hogy 
a gyeptelepre évente egyszer kétszer kerül kutya, mert ott általában valamilyen állattámadás 
miatti eljárás után kerülnek állatok. Hozzánk a kutyák 10%-át hozza be a gyepmester. Az 
önkormányzatnak sajnos van dolga a gyepmesteri teleppel, de nagy jelentősége az állati 
hulladéklerakón kívül nincs. Ott nincs állatgondozás, vagy semmi ilyen hasonló. Látjuk, hogy 
mennyi egyéb munkában vesz részt a gyepmester. Ezért emiatt nem is hibáztatjuk.  
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Most mondanám, hogy vannak számaink. Itt száz feletti 
számban van meghatározva azoknak a kutyáknak a száma, amiknek a leszállításáról van szó a 
gyepmester részéről. 
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Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: Akkor az nem valós 
szám.  
 
dr. Varga András osztályvezető: Bennem felmerült egy ötlet. Valamilyen szinten 
különválasztódnak az ebrendészeti feladatok, illetve az állat kezelésével, tartásával, 
örökbeadásával és végső soron az elaltatása is. Ez a jogszabályban is külön van választva. A 
befogás, tartás, őrzés az önkormányzati feladat, de az elhelyezés, örökbeadás az a jegyző 
feladata. Erre természetesen lehet kötni megállapodást egy arra alkalmas szervezettel. 
Egyébként az ebrendészeti előírásoknak megfelel nagyjából a gyepmesteritelep. A kapacitás 
növelése fejlesztésre szorul. A kiszolgáló helységek, a közművek adottak. A megállapodás 
szerint egyébként az ebrendészeti feladatokat az önkormányzat látná el, vagy 
megállapodással átadná a feladatokat. Tehát a befogás és a tartásra meghatározott időszakig, 
a féreghajtás, oltás, táplálás stb. Ezt követően jönne a másik szakasz és abban működne közre 
a menhely. 
 
Fiáth Szilvia a Tolna Megyei Állat-És Természetvédő Alapítvány elnöke: Soha nem voltak meg 
a körülmények ott. A gyepmesteri telep egy istállóval és 2 el nem választott kennellel 
rendelkezik. A helyszín alkalmatlan. Személyi feltételeket kell biztosítani. Az önkormányzatnak 
óriási erőfeszítéseket kell megoldania, ha el akarja majd látni ezeket a feladatokat.  
 
Faragó Zsolt tag: Az eddigi tapasztalat azt mutatja, hogy nálatok jobban senki nem látja. Én 
egy új, alkalmas terület kialakítását látom megoldásként. Feladatellátási dolgaink is vannak. 
Véleményem szerint 20 éves problémákat tolunk magunk előtt. Itt befogadókapacitást kell 
növelni stb.  
 

Kérdés hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, 
Civil Szervezetek,  

Városmarketing Bizottságának 17/2022. (III.29.) határozata 
 

Közfeladat-ellátási szerződés előkészítéséről a Tolna Megyei Állat- és 

Természetvédő Alapítvánnyal 

A Kultúra, Civil Szervezetek és Városmarketing Bizottság javasolja a 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének, hogy 

1. kérje fel a polgármestert, hogy kezdeményezzen tárgyalásokat a 

Tolna Megyei Állat- és Természetvédő Alapítvánnyal a 785/2021. 

(XII. 27.) Korm. rendelet 3. § (1) bekezdés b) pontja szerinti 

közfeladat-ellátási szerződés előkészítése érdekében a 2003-ban 

megkötött megállapodás átdolgozásával, kiegészítve egy havi 

rendszeres támogatási összeggel. 
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Határidő: soron következő Közgyűlési ülés 
Felelős: Csötönyi László elnök 

2. kérje fel a polgármestert, hogy a 2003-as megállapodásban 

vállalt kötelezettségein felül havi 950.000 Ft pénzbeli támogatást 

biztosítson az Alapítvány részére 2022 júliustól (2022. évben 

mindösszesen 5.700.000 Ft) a 2022-es költségvetés K3 dologi 

kiadásai, elsősorban a K342 reklám- és propagandakiadások, a 

K336 ügyvédi díjak, valamint a tartalékkeret terhére, és a 2023. 

évre, a 2023. évi költségvetés terhére. 

Határidő: soron következő Közgyűlési ülés 
Felelős: Csötönyi László elnök 

3. Kérje fel a polgármestert, hogy a tárgyalások eredményeként 

nyújtson be előterjesztést a Tolna Megyei Állat- és 

Természetvédő Alapítvánnyal kötendő 785/2021. (XII. 27.) Korm. 

rendelet 3. § (1) bekezdés b) pontja szerinti közfeladat-ellátási 

szerződés megkötésére és a feladatellátás pénzügyi feltételeinek 

biztosítására. 

Határidő: soron következő Közgyűlési ülés 
Felelős: Csötönyi László elnök 

4. kérje fel a polgármestert, hogy nyújtson be előterjesztést a 

szekszárdi kutyamenhely elhelyezése céljából a feladatellátásra 

alkalmas önkormányzati tulajdonú terület biztosítására a Tolna 

Megyei Állat- és Természetvédő Alapítvány számára. 

Határidő: soron következő Közgyűlési ülés 
Felelős: Csötönyi László elnök 

 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az elnök a nyilvános ülést 10 óra 42 perckor 
berekeszti. 
 

K.m.f 
  

 
     Murvai Árpád 

                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
 
 
Készítette: 

 dr. Ambrus Gábor  
jegyzőkönyvvezető 

 

Csötönyi László 
elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 
           dr. Gábor Ferenc  

           jegyző 
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